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In this, his last significant work, an admired French philosopher provides extraordinary
meditations on the relations between the imagining consciousness and the world,
positing the notion of reverie as its most dynamic point of reference. In his earlier book,
The Poetics of Space, Bachelard considered several kinds of "praiseworthy space"
conducive to the flow of poetic imagery. In Poetics of Reverie he considers the absolute
origins of that imagery: language, sexuality, childhood, the Cartesian ego, and the
universe. Approaching the psychology of wonder from the phenomenological
viewpoint, Bachelard demonstrates the aurgentative potential of all that awareness.
Thus he distinguishes what is merely a phenomenon of relaxation from the kind of
reverie which "poetry puts on the right track, the track of expanding consciousness"
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书评

一（作为一个哲学家：要把语言学 精神分析 东方经典 科学 巫术 基督教术语
人名们....不留痕迹的旁征博引成一体）
靠法语的阴阳性，或者叫做阿尼玛阿尼姆斯建起来的那个宇宙，可以满足欲望的，不只
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是欲望，包括幻想，0--1结构是一种幻想的去魅主义，它将构成一个宇宙，...  

-----------------------------
几年前初读弗朗索瓦·于连的《迂回与进入》时，就格外喜欢这套小丛书。今天又翻出
一本《梦想的诗学》，单是这题目就有无限诱惑，加斯东·巴什拉也没让我失望。
倘若十年前读到这书，我肯定要兴奋地徹夜难眠了，因为那时正沉迷于现象学与心理分
析，以及，童年与梦——这也正是...  

-----------------------------

-----------------------------

-----------------------------
讀完程抱一先生《此情可待》，心想如此糟糕的譯者，不知還糟蹋過哪些名著？一檢索
，居然找到了《夢想的詩學》。原來如此！原來是這位譯者早就對法語的名著下過重手
了啊！難怪當時在讀這部書的時候無論如何找不到讀《火的精神分析》的驚喜和感動，
幾次硬著頭皮下決心要讀完這本...  
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